
Notulen overleg Adviesraad Duurzaam Landgraaf 27 februari 2024 

 

Agenda 

1. Opening en verslag vorig overleg 

2. Mededelingen en inventarisatie rondvraag 

3. Presentatie klimaatadaptatie  

4. Kosten en budget  

5. Stand van zaken werksessie participatie Transitievisie Warmte 2.0 

6. E-mail van de IVN Oude Landgraaf 

7. Vervolg evenementen (HIER opgewekt 19 maart en Kennisdag op 14 maart) 

8. Rondvraag en afsluiting 

 

 

1.   Opening en verslag vorig overleg 

De voorzitter opent de vergadering. Vandaag sluiten er een aantal gasten vanuit de gemeente 

aan om te praten over klimaatadaptatie. Er zal vanuit de gemeente een presentatie gehouden 

worden over klimaatadaptatie en er is vandaag ook een toeschouwer die interesse heeft 

eventueel deel te nemen aan de Adviesraad.  

 

Het verslag van 15 januari moet aangepast worden. Op de laatste pagina staat de naam van 

een lid verkeerd geschreven. Op pagina drie staat dat er op korte termijn besloten wordt met 

de Raad samen te gaan zitten. Hier staat de voorzitter echter niets van bij. Het actiepunt was 

om afspraken in te plannen met Raadsleden en commissieleden. Hiervoor kan de griffier 

benaderd worden om de afspraken in te plannen en voor te zitten. Op pagina 4 is er 

onduidelijkheid over de onderwerpen die benoemd zijn. Dit moeten zijn; Circulaire economie, 

vergroening & water, energietransitie & warmtebesparing en windenergie.  

 

2.   Mededelingen en inventarisatie rondvraag 

Twee aanwezigen hebben items voor de rondvraag. De toeschouwer stelt zich voor. De 

Adviesraad gaat unaniem akkoord met een officiële benoeming van deze toeschouwer. De 

notulist zal de collegenota in orde maken.  

 

3.  Presentatie Klimaatadaptatie 

Na een introductie van de wethouder volgt de presentatie over klimaatadaptatie. Na afloop 

van deze presentatie is er ruimte voor vragen.  

 

Vraag: In de presentatie wordt gesproken over een integrale aanpak, houdt dit in dat er ook 

gekeken wordt naar duurzaamheid en circulariteit in alle grote bouwprojecten?  

Antwoord: soms bijt het een het ander. Een aantal zaken zijn wettelijk geregeld, zoals de 

beslissing dat nieuwe woningen niet meer aangesloten mogen worden aan het gas, zo is ook 

de hemelwaterverordening wettelijk, maar circulair bouwen is nog niet wettelijk vastgelegd. 



Bepaalde ambtenaren proberen dit wel steeds onder de aandacht te brengen bij hun 

collega’s die met nieuwe projecten bezig zijn, maar daarbij gaan ontwikkelingen minder snel 

dan gehoopt. 

Vraag: Is er contact geweest met de inwoners van grijze voortuinen, om te vragen waarom zij 

niet vergroenen in hun omgeving.  

Antwoord: “Ik groen het” is een project dat al is uitgevoerd. Daarbij zijn inwoners inderdaad 

huis-aan-huis benaderd om deel te nemen aan het project. Hierbij bleek wel dat mensen 

vaak wel heel bewust geen groene voortuin hebben. Bij het project “greunstemit” is er ook 

aan de mensen gevraagd of zij hulp wilde bij het onderhouden van de groene voortuin, maar 

hierbij was er tot nu toe niemand die deze hulp heeft aangenomen.  

De vraag ontstaat hoe men mensen met grijze voortuinen bereikt om hen toch te motiveren 

te vergroenen, ongeacht de redenen die zij hebben om niet te vergroenen.  

Het zou voor iedereen een inspanning moeten zijn mensen te wijzen op de voordelen van 

een groene voortuin. Mensen zouden meer gecomplimenteerd moeten worden op de goede 

voorbeelden.  

De Wethouder geeft hierbij wel aan dat het heel moeilijk is om iedereen te bereiken, ook al 

zou hij dit natuurlijk heel graag willen. Bij elk project worden wel elke keer de directe 

omwonende ingelicht, maar de hele gemeente benaderen is een heel ander verhaal. Hij 

vraagt de leden van de Adviesraad hierover na te denken. Hoe kunnen alle burgers bereikt 

worden? Experimenteren is hierbij toegestaan.  

 

Helaas is Zuid-Limburg een van de meest dichtbevolkte stukjes Nederland en daardoor ook 

een van de meest versteende stukken van Nederland. Daarnaast staan we natuurlijk wel 

vaker bovenaan in lijsten waarin we liever niet bovenaan zouden willen staan. Inkomen, 

welvaart en zelfs politieke voorkeuren lijken samen te hangen met de uitstraling van de 

omgeving van bepaalde wijken. Daarnaast hebben voortuinen geen functie of waarde meer, 

ten opzichte van het verleden, waarbij de voortuin vaak gebruikt werd door de mijnwerkers 

voor het verbouwen van groente en fruit. 

 

In Kerkrade is er ooit een prijs uitgereikt voor de mooiste voortuin. Dit leek een leuke prikkel 

voor inwoners om na te denken over de uitstraling van hun voortuin. Ook hier in Landgraaf 

zijn wel al acties geweest om inwoners te stimuleren te vergroenen, zo is er een 

bloembollenactie geweest en zal Landgraaf ook mee gaan doen met het NK tegelwippen. De 

ervaring leert dat mensen best bereid zijn om te veranderen, maar vaak niet weten hoe en 

waarom. De vraag van de wethouder aan de Adviesraad is dan ook heel duidelijk de vraag 

hoe men bewoners kan bereiken.  

 

De eerste reacties vanuit de Raad was dat de (geestelijke) gezondheidszorg hierbij betrokken 

kan worden, dat er voorlichting gegeven moet worden over in welke mate natuur een 

wenselijke invloed kan hebben op de (geestelijke) gezondheid van de mens.  

 

Daarnaast wordt ook de Social norm approach genoemd. Als je mensen wilt veranderen moet 

je ze wijzen op gezonde gedrag en niet op het ongewenste gedrag. Deze benadering is 

bewezen effectief. Men moet de boodschap aanpassen.  

 



Eén lid van de Adviesraad geeft aan groen-blauwe schoolpleinen te missen in Landgraaf.  

 

Voor dit onderdeel van de bijeenkomst afgesloten wordt doet de wethouder nog de 

toezegging vaker stukken door te sturen naar de Adviesraad en advies te allen tijde 

gevraagd, maar ook ongevraagd welkom is.  

 

De voorzitter sluit dit onderdeel van de vergadering. Elke aanwezige krijgt een tweetal 

documenten betreffende klimaatadaptatie. Voor de personen die niet aanwezig zijn houdt de 

notulist een kopie achterhanden voor de volgende bijeenkomst.  

 

4.          Kosten en Budget 

De Adviesraad krijgt elk jaar €5.000,- euro werkbudget. Hier worden de vergoedingen voor 

aanwezigheid tijdens de vergaderingen zelf niet uit betaald. In 2023 is er door de Adviesraad 

€1.249,- euro uitgegeven. De rest van het budget is vervallen. Restanten kunnen niet 

meegenomen worden naar het volgende jaar.  

 

5.  Stand van zaken werksessie participatie TVW2.0  

Volgende week maandag 4 maart zal er een eerste werksessie plaatsvinden, drie leden van 

de Adviesraad zullen namens de hele Adviesraad deelnemen.  

Medewerkers van Wonen Limburg, HEEM wonen en de WoonWijzerWinkel Limburg zullen 

aanwezig zijn om mee te denken over participatie.  

 

6.  E-mail van de IVN Oude Landgraaf 

De E-mail die de Adviesraad heeft ontvangen van de IVN wordt als positief ervaren. Een 

samenwerking zou eventueel voor beide partijen iets kunnen opleveren, echter moet hierbij 

wel gewaarborgd worden dat de Adviesraad een onafhankelijke partij blijft. Gezien er ook 

reeds gesprekken zijn geweest met bijvoorbeeld een partij als RWE lijkt het niet ongepast 

ook met een IVN in gesprek te gaan om informatie in te winnen. Onze voorzitter zal samen 

met twee leden van de Adviesraad in gesprek gaan met IVN. Dit gesprek zal plaatsvinden op 

18 maart om 19.00 uur. Eén van de leden van de Adviesraad zal met een andere pet op bij 

dit gesprek zitten.  

 

7. Vervolg evenementen  

Het evenement “HIER opgewekt” is toch te ver weg en zal niet bezocht worden door de 

aanwezigen. De voorzitter zal wel naar de kennisdag in Utrecht gaan.  

 

 

 

  



8. Rondvraag en afsluiting 

Eén lid van de Adviesraad wilt de Adviesraad graag bijpraten betreffende het zonnepark-

project in het Haesdal. Op 1 februari heeft er een informatieavond plaatsgevonden, die 

avond waren er ongeveer 50 aanwezigen. Van deze 50 aanwezigen waren ongeveer 45 

personen tegen de komst van het zonnepark. Het Groene Lint heeft zich echter 

teruggetrokken van dit soort avonden, gezien zij op geen enkele manier de indruk willen 

wekken dat er animo is voor de komst van dit project in het Haesdal. Wel hebben zij een 

brief geschreven naar college en Raad om hierin te benoemen hoe zij staan tegenover deze 

plannen. Zij hopen dat de Raad zich zal realiseren dat er geen draagvlak is voor dit project. 

RWE heeft wel al een principeverzoek ingediend, maar op 30 mei zal de Raad pas een 

uitspraak doen over de zoekgebieden en ook dan zal de gemeente pas een uitspraak doen of 

zij mee willen gaan in dit plan.  

 

Alle leden worden nogmaals opgeroepen stukken aan te leveren voor een smoelenboek en 

de nieuwe leden wordt ook gevraagd enkele missende contactgegevens aan notulist door te 

geven.  

 

De oprichting van een Energiecoöperatie voor Landgraaf komt goed op stoom. De 

werkgroepen zijn gevormd.  

 

Er wordt een voorstel gedaan het werkbudget te gebruiken voor een werkexcursie. Unaniem 

wordt ingestemd dat voorstellen tijdens de volgende vergadering mogen worden 

aangeleverd.  

  

De volgende vergadering zal de windcoöperatie Zuidewind aansluiten voor het geven van een 

presentatie.  

 

Tot slot wijst een lid de overige leden nog op de website van “doe duurzaam”.  

 

Het volgende overleg is op maandag 8 april 2024 om 19.00 uur in de Pinkpopzaal van het 

Burgerhoes.  
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